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Verslag raadswerkgroep regionale samenwerking 14 maart 2024 
 

Deelnemers  

Venlo   Burgemeester Antoin Scholten, voorzitter 

Beesel Burgemeester Bob Vostermans, plv. voorzitter 

Beesel Krijn Pansters, Geerthe Stevens 

Bergen Jacob Knoops, Patrick Robben 

Gennep Anke Sonnemans, Mariska van den Hoogen  

Horst aan de Maas Imke Emons, Maarten Voesten 

Peel en Maas Annigje Primowees, Tiny Valckx 

Venlo Lonneke Janssen, Leon Bastiaans 

Venray Richard de la Roy, Bernie van Lierop 

Afwezig / verhinderd  

Mook en Middelaar Debbie van Brunschot, Ton Broekmans 

Aanwezige griffiers  

Beesel Niki Vintcent 

Peel en Maas Esther Apeldoorn 

Venlo Yvon van Geel 

Venray Sophie Boere  

Afgevaardigde namens secretarissen  

Bert Timmermans  Secretaris gemeente Bergen 

Externe gasten  

Trees van der Schoot  www.vanderschootadvies.nl 

 
1. Opening en welkomstwoord door voorzitter Antoin Scholten 
 
De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur en heet de deelnemers en gasten van harte welkom. 
Tevens introduceert hij burgemeester Bob Vostermans van de gemeente Beesel als plaatsvervangend 
voorzitter van de regionale raadswerkgroep.  
 
Het verslag van de werkgroep bijeenkomst op 26 oktober 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld en de  
nieuwsflits wordt voor kennisgeving aangenomen.  
 
N.a.v. het verslag geeft dhr. De la Roy (Venray) aan dat hij graag nader geïnformeerd wil worden over 
de vraag of de Regio Noord-Limburg ook rechtstreeks met haar inwoners communiceert en in welke 
vorm deze communicatie plaatsvindt. De voorzitter zegt toe dat deze vraag zal worden doorgeleid 
naar de Regio met het verzoek om de werkgroep van een antwoord te voorzien.  
 
2. Stand van zaken wijzigingstraject gemeenschappelijke regelingen; waar staan we nu?   

 

Op 1 juli 2022 is een wijziging van de Wet gemeenschappelijke regelingen in werking getreden. Alle 

gemeenschappelijke regelingen dienen uiterlijk op 1 juli 2024 hun regelingen te hebben aangepast op 

de gewijzigde regelgeving. Daar gaat een uitgebreid proces van voorbereiding en besluitvorming aan 

vooraf: 

 
Najaar 2023  Zienswijze (gemeenteraad)  

De gemeenteraad wordt in de gelegenheid gesteld om een zienswijze in te dienen bij het 
college over de voorgestelde wijziging van de gemeenschappelijke regeling(en).  
 
Ter ondersteuning van dit proces is door de regionale raadswerkgroep een handreiking 
opgesteld die in juli 2023 beschikbaar is gesteld aan de raden. 
 

Jan- Mei  
2024  

Toestemming (gemeenteraad)  
De gemeenteraad wordt door het college verzocht om toestemming te verlenen voor wijziging 
van de gemeenschappelijke regeling(en) (met dien verstande dat de gemeenschappelijke 
regeling(en) op basis van de ingediende zienswijze tussentijds mogelijk is/zijn aangepast). 
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Mei-juni 
2024  

Instemming (college)  
Het college verleent al dan niet instemming voor wijziging van de gemeenschappelijke 
regeling(en).  
 

30 juni 2024  Bekendmaking en inwerkingtreding gemeenschappelijke regeling(en).  

 

Veel gemeenteraden hebben in het najaar van 2023 gebruik gemaakt van de mogelijkheid om een 

zienswijze in te dienen (mede op basis van de bouwstenen zoals opgenomen in de handreiking die 

door de regionale werkgroep is opgesteld). De GR-en hebben de ingekomen zienswijzen gewogen en 

verwerkt (zie ook de reactienota op de zienswijzen die door iedere GR-en wordt bijgevoegd bij het 

definitieve wijzigingsvoorstel). De gemeenteraden worden nu in de gelegenheid gesteld om zich uit te 

spreken over de nieuw aangeboden wijzigingsvoorstellen. Zij dienen de colleges toestemming te 

verlenen om in te stemmen met de gewijzigde regelingen. Op grond hiervan besluiten de colleges 

uiterlijk in juni 2024 om al dan niet instemming verlenen voor de wijziging van de gemeenschappelijke 

regelingen.   

 

De voorzitter nodigt de aanwezigen uit om aan te geven hoe zij terugkijken op de gezamenlijke aanpak 

en welke lessen hieruit geleerd kunnen worden voor de toekomst:  

 

Dhr. Van Lierop (Venray): Het is goed geweest om dit proces gezamenlijk op te pakken, al had er nog 

meer contact mogen zijn tussen de raden. Het is zaak dat we elkaar ook in de toekomst blijven 

opzoeken. 

 

Dhr. Pansters (Beesel): Het proces was goed en aangenaam. We hebben veel ondersteuning gekregen 

van de griffie(s) en zijn goed wegwijs gemaakt in de moeilijke materie. De raadsvoorstellen en -besluiten 

laten zien dat er ook naar ons geluisterd is. Daarmee zijn wij een voorbeeld in den lande. 

 

Mw. Stevens (Beesel): We kijken terug op een goed proces, maar het is wel van belang om de opvolging 

te bewaken.  

 

Mw. Primowees (Peel en Maas): Wij kijken terug op een positief proces, al hadden we elkaar als raden 

wat mij betreft nog meer mogen opzoeken. 

  

Mw. Janssen (Venlo): Het is prettig dat we elkaar gevonden hebben in dit proces. We hebben veel 

ondersteuning gehad van de griffies. Het is van belang om te bewaken dat cycli die voorgesteld zijn ook 

worden nageleefd.  

 

Mw. Sonnemans (Gennep): Wij kregen de stukken veel later dan de overige raden, waardoor wij als het 

ware achter de feiten aanliepen. We zullen dit ook intern bespreken in onze eigen gemeente. 

 

De voorzitter licht toe dat er nu een taak ligt voor de griffiers en de gemeentesecretarissen om te komen 

tot werkafspraken met de gemeenschappelijke regelingen over de aanlevertermijnen van documenten 

i.r.t. de P&C-cycli, wetende dat de begrotingen van de GR-en er op korte termijn weer aan komen. Ook 

voor wat betreft de ambtelijke advisering op stukken die vanuit de GR-en komen is het van belang om 

tot gestructureerde afspraken te komen in regionaal verband.  

 

3. Advies positionering raadswerkgroep als adviescommissie i.r.t. de Wgr 
  
Tijdens de bijeenkomst van de raadswerkgroep op 26 oktober jl. is (opnieuw) de vraag gesteld of de  
werkgroep een stevigere positie zou kunnen krijgen en zou kunnen gaan fungeren als ware het een 
adviescommissie in de zin van de wet gemeenschappelijke regelingen.  
 
Al eerder is dit punt vanuit de werkgroep aan de orde geweest. Daarom is door de griffiers die de 
werkgroep begeleiden, advies gevraagd aan Rob de Greef (jurist van Cooperación, specialist op het 
gebied van gemeen- schappelijke regelingen). Hij heeft ook het omvormingstraject van de 
gemeenschappelijke regelingen als gevolg van de recente wijziging van de wet gemeenschappelijke 
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regelingen in onze regio mee begeleid. Dit heeft geleid tot bijgevoegde adviesnota van de griffiers die 
ter vergadering door dhr. Vintcent (griffier gemeente Beesel) wordt toegelicht. Naar aanleiding hiervan 
worden de volgende vragen gesteld: 
 
Mw. Janssen (Venlo): Heeft er al afstemming plaatsgevonden met de gemeenschappelijke 
regelingen? Dhr. Vintcent geeft aan dat er nog geen afstemming heeft plaatsgevonden in afwachting 
van de bespreking van de adviesnota in de werkgroep.  
 
Dhr. Knoops (Bergen): Het eerste adviespunt kan ik volgen maar het tweede punt leidt tot verwarring: 
wordt hiermee het huidige wijzigingsproces bedoeld waar we ons nu in bevinden? Dhr. Vintcent geeft 
aan dat het tweede adviespunt betrekking heeft op toekomstige wijzigingen.  
 
Dhr. Pansters (Beesel): De formulering ‘als ware het een adviescommissie’ werkt verwarrend. Laten  
we deze term vanaf nu niet meer gebruiken en gewoon spreken over ‘regionale raadswerkgroep’.  
Dit voorstel heeft ieders instemming en de adviesnota zal als zodanig worden aangepast.   
 
Met inachtneming van bovenstaande opmerkingen stemt de regionale raadswerkgroep in met de  
adviesnota en worden de griffiers verzocht om de nadere uitwerking (uitbreiding protocol) ter hand te  
nemen.  
 
4. Workshop door Trees van der Schoot over de nieuwe aanpak beleidscyclus n.a.v. de 

Omgevingswet  
Na de overgang naar de Omgevingswet is nu de tweede fase aangebroken: het vormgeven van de 
beleidscyclus. Twee momenten zijn daarbij cruciaal: uiterlijk 1 januari 2027 de vaststelling van de 
omgevingsvisie en 1 januari 2032 van het omgevingsplan door de gemeenteraad. De tussentijd zal 
overbrugd worden met veel omgevingsvergunningen van colleges van burgemeester en wethouders 
voor buitenplanse omgevingsplanactiviteiten. Dat vraagt om herijking van het dualisme, aldus Trees 
van der Schoot (www.vanderschootadvies).  

 
In het nieuwe stelsel moeten besluiten genomen worden ‘met het oog op de doelen van de wet’. Die 
staan nu nog verspreid in heel veel van elkaar verschillende en omvangrijke documenten met allerlei 
benamingen. Dat moet overzichtelijk en transparant beleid gaan worden, dat samen met de 
omgevingsplanregels gaat sturen op het halen van doelen. Hoe krijg je dat voor elkaar? Samen met 
verschillende gemeenten en provincies wordt momenteel druk gepionierd met een nieuwe aanpak.  
 
Mw. Van der Schoot heeft de werkgroep op een toegankelijke wijze meegenomen in de ervaringen die 
zij in den lande heeft opgedaan. De workshop is zeer positief ontvangen door de deelnemers, getuige 
ook de vele vragen die ter vergadering werden gesteld. De sheets zijn als bijlage bij dit verslag 
gevoegd.  
 
5. Rondvraag 

• Het streven is om voorafgaand aan het zomerreces nog een keer bij elkaar te komen. In 
afstemming met de griffiers zal gekeken worden naar een passende datum. 

o Alle werkgroepleden worden uitgenodigd om Interessante thema’s aan te dragen voor een  
volgende bijeenkomst. Suggesties kunnen ook worden ingebracht via de eigen griffier. 
Tevens wordt als thema genoemd ‘Ontwikkeling Regionale Hervormingsagenda Jeugd 
Limburg (verbetering stelsel Jeugdhulp).  

• Mw. Apeldoorn (griffier gemeente Peel en Maas) geeft aan dat de aanmeldingen voor de 
Regiodag met als thema ‘Brede Welvaart’ op 21 maart (welke is georganiseerd op initiatief van de 
regionale raadswerkgroep) vooralsnog achterblijven. Zij zal nog een laatste oproep tot deelname 
versturen naar de griffies met het verzoek om deze actief door te leiden naar de gemeenteraden.  

 
6. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering met dank voor ieders aanwezigheid.  


